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A Közművelődési és Foglalkoztatási Program  
megvalósításai és eredményei a megyékben

Mátyás EdinaMátyás Edina

Ónod község közművelődése
Gyükér Gabriella kiemelkedett 

vállalkozószellemével, lelkesedé-
sével és tudásával, illetve többször 
önkéntesen segített Ónod község 
feladatainak ellátásában, így a tele-
pülés vezetése őt választotta leen-
dő közművelődési szakemberének. 
Gabriella sikeresen vett részt a 
KFKP képzésében és foglalkozta-
tásában is. A  programmal kapcso-
latos tapasztalatairól, Ónod község 
közösségeiről és jövőbeli terveiről 
mesélt a vele készült interjú során.

M. E.: Tudnál-e mondani egy 
meghatározó élményt, egy első al-
kalmat, amikor elsőként beléptél 
egy Művelődési házba.

GY. G.: Volt lehetőségem el-
menni Lakitelekre és ahogyan 
beléptünk a Székházba, az valami 
álom volt. Nagyon tetszett. Na-
gyon szép volt, pozitív élményekkel 
távoztam onnan.

M. E.: Mit volt az az érzés?
GY. G.: Egyszerűen magába 

szippantott. Az épület szépsége. 
A  székház önmagában azt tükröz-
te, hogy mennyire fontos a kultúrát 
folytatni, a  hagyományokat vissza-
hozni. Ez nagyon tetszett.

M. E.: Hogyan kerültél be a 
programba? Hogyan lettél közmű-
velődési asszisztens?

GY. G.: A  Nemzeti Művelődési 
Intézet küldött egy e-mailt az önkor-
mányzatnak. Mivel akkor már ön-
kéntesként többször segítettem, így 
engem kérdeztek meg, hogy elvállal-
nám-e. Remélem be tudom bizonyí-
tani hosszútávon is, hogy én leszek 
majd a megfelelő ember a feladatra.

M. E.: Hogyan fogadtad a fel-
kérést?

GY. G.: Egyszerűen nem hittem 
el. Mindenről tájékoztattak, már 
akkor nagyon tetszett.

M. E.: Milyen terveid vannak?
GY. G.: Nagyon szeretek kéz-

műveskedni is. Van egy kislányom, 

és nyilván az alapján is megy ez a 
dolog, de így falu szinten is szeret-
nék ezzel foglalkozni.

M. E.: Te képzésben és foglalkoz-
tatásban részt vettél. Mi volt az első 
benyomás a képzésről? Milyenek 
voltak a csoporttársak?

GY. G.: Már az első napon tisz-
tában voltam vele, hogy ez egy szu-
per jó csapat lesz. Éreztem, hogy 
nemcsak a képzés alatt tartjuk 
majd a kapcsolatot és számítha-
tunk egymásra, hanem a későbbi-
ekben is.

M. E.: A  képzés és a módszerta-
ni műhelyfoglalkozások felvérteztek 
benneteket információval, tudás-
sal. Megismertétek a szakmát. Mit 
emelnél ki? Mi az, ami Téged meg-
fogott? Mi az, amit úgy kaptál, hogy 
a településeden is meg tudsz csinálni, 
vagy egyáltalán haza tudod vinni?

GY. G.: Számtalan dolog van, 
ami nekem nagyon pozitív volt. 
A  szakköröket. Azt, hogy milyen 
pályázati lehetőségek vannak.

M. E.: A műhelyfoglalkozásokat 
közül mi tetszett legjobban? Milyen 
témák voltak, amiket a leghaszno-
sabbnak gondolsz?

GY. G.: Több is volt, de az összes 
műhelyfoglalkozásban az volt a leg-
jobb, hogy mindegyik gyakorlatias 
volt. A rendezvényszervezés volt az, 
amit annyira részletesen magyaráz-
tak, hogy az nagyon tetszett.

M. E.: A  képzéssel párhuzamo-
san a foglalkoztatás is zajlott. Eb-
ben az időszakban mennyire von-
tak be a település közművelődési 
feladataiba? Mennyire vették figye-
lembe, hogy Te már új információk-
kal rendelkezel és azt be tudtátok-e 
építeni a munkádba?

GY. G.: Eleinte kevésbé von-
tak be, ennek sok tényezője van: 
a  Covid, a  képzésbe járás. Most 
viszont megmutathatom, amit ta-
nultam. Nagyon sokat segít nekem 
az alpolgármester asszony. Meg-
mutatja, hogy ő hogyan csinálta 
eddig, mire figyeljek oda. Emellett 
nagyon sok embert megismerek. 
Ez nagyon jó.

M. E.: Hoztál-e létre közösséget? 
Az aSzakkörbe jelentkeztél?

GY. G.: Igen, mézeskalács szak-
kört hoztunk létre.

M. E.: Milyen összetételű a mé-
zeskalácsos szakkör?

Gyükér Gabriella közművelődési szakember és Mátyás Edina megyei igazgató
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GY. G.: Vegyes csoport lesz. Az 
ovisoktól kezdve a nyugdíjas klu-
bon keresztül a képviselő-testület-
ből is jönnek.

M. E.: Tudsz-e két olyan példát 
mondani, amit az oktatásban kap-
tatok? Hogy szerinted hogyan kell a 
közösséget fejleszteni?

GY. G.: Kapcsolatot kell terem-
teni az emberekkel. Közeledni kell 
feléjük és felkelteni az érdeklődé-
süket, hogy ez valójában milyen jó 
dolog.

M. E.: A  feladatok során be kel-
let mutatni a településeteket, a köz-
művelődés múltját. Te találtál a 
régmúltból olyan közösséget, amit 
esetleg fel lehet újra éleszteni?

GY. G.: Kosárfonás volt, de 
annak a vezetője sajnos meghalt, 

úgyhogy ezt most még nem tud-
juk megvalósítani. De igyekszem 
keresni olyan embert, hogy tudjuk 
ezt folytatni. Közösséget nem ta-
láltam mást, de megismertem na-
gyon-nagyon sok embert, tudtam 
velük kapcsolatot teremteni és ez 
hosszú távon nagyon-nagyon jó 
dolog lesz.

M. E.: Milyen ünnepeitek vannak?
GY. G.: A  nemzeti ünnepein-

ket megtartunk. Az első, aminek 
a szervezésében már én is részt 
vettem az augusztus 20-a volt. Na-
gyon tetszett. A  műsort már én 
konferáltam fel. A  következő az 
advent lesz, ahol a negyedik vasár-
napot fogjuk megünnepelni.

M. E.: A  kistelepülések támoga-
tásában ti részt vettetek?

GY. G.: igen, részt vettünk.
M. E.: Te is közreműködtél a pá-

lyázat kidolgozásában?
GY. G.: Én még nem írtam pá-

lyázatot, de tudtam miről van szó, 
mit kell csinálni. Sőt, a csoporttár-
saimnak is segítettem ezután.

M. E.: A  képzési csoportnak te 
terveztél Ónodba egy „Látóutat”. Itt 
jártunk a vásár idején. Nagyon jól 
éreztük magunkat, nagyon profesz-
szionális volt a szervezés.

GY. G.: Köszönöm szépen.
M. E.: Mit üzensz a közművelő-

dési asszisztenseknek, a  közműve-
lődési szakembereknek, akik részt 
vettek ebben a programban?

GY. G.: Merjenek kapcsolatokat 
teremteni. Hozzanak újra életre 
hagyományokat.


